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RANHEIM PAPIRFABRIKK 

RAN HElM 

Sommerferie 
D et lakker og lir mot sommerferie for 

storpart en av oss . Enkelt e har allerede 
gjort seg ferdig m ed den) og andre hol

der pa. 

Alle har vrert full e av for ventning . 
v arfornemmelser og hajJ om god sam
m er. Kanskje har du i m 0rke vinterkvel
der sittet i gyngestolen og dr0mt om den 

sommer som kommer. Du har lagt pla
ner. D et bm· g j0res) selv om en til en viss 
grad kan la tilfeldighetene rade . .... 

D et er ikke bestandig sommeren nord 

for Dovre er av beste kvalitet. ] eg harte 
en gang denne uttalelse: «H ele omradet 
nord for D ome burde utleies til kanin
beite) - det egner seg bare til det. » 
D ette kan vi som trondere selv f0lgelig 
ikke vrere enige i) og jeg tror ikke folk 
Lenger nord keller) vil underskrive slik 
utleie . 

Vi ordner oss m ed bade utstyr og telt ) 
og haper. 
M en det hender vi ma omstille oss) som 
det pojJulrert heter. 

Vi ma vel fon esten kunne si a ha lrert 

noe i den retning i de siste par arene. 
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D et er tredje sommerferie under ny overledelse og ny jJlanlegging, og vi 
ma tro at alt gar som du og og jeg rm sker det . 

Pa tross av at vi m ener a ha van t svrert radikale, sit ter vel ran heims
patriotism en og konservatism en igjen i enkelt e kroker og krrer, - del 
skulle bare m angle. 

}v/ en det er ogsa spennende m ed noe nytt. S a far vi glemme at vi til 
neste ar skulle ha feiret 90-arsjubileum, og hape at det nye svarer til 
for ventningene. 

R e d. 
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A v Ranheim P apirf abriks historie 
(F orts. fra nr. 1 1973) 

1939 

Aret 1939 gikk inn under den a v 
Scankra ft pAbudte 30- 35 prosent 
innskrenkning i produksjonen og 
m ed den minste ordrebeholdning som 
ha dde vrert A f inne pA Ra nheim siden 
Scankra ft ble stiftet i 1932. Likevel 
ha dde R a nheim de f0 r s t e m Aneder a v 
Aret et driftsoverskudd pA kr. 50.000. 
Forholdene fo r bedret seg imidler t id 
e tterhvert slik a t m a n fra ma i kunne 
ha f ull drift. 

SA br0t den a nnen verdenskrig ut 
primo september . Det bragte med seg 
livlig ettersp0rsel m ed cr escendo ut
over h0sten , da ogsA Finla nd k om i 
krig og f ikk sin ek sportevne bet yde
lig r edusert. Det ble den annens br0d, 
de norsk e og svensk e kraftp apirfa 
brikker fikk 0ket sin eksport. Ord
ren e !0p inn for R a nheim slik a t ved 
Aret s utgang h adde m a n en ordre
m appe for ca. 6 m An eders f ull drift. 
Ma n ha dde kunnet k onsta t er e a t den 
g unstige stilling bl. a . sk yldtes R a n
heims beliggenhet . Mens denne nor
m a lt bet 0d et drawback va r nu skip
ningsmulig hetene f r a Trondheim bed
re enn fra de 0vrige Scankraftfabrik
k ers skipningshavner samtidig som 
fraktra t er og krigsris ikopremier va r 
Ia ver e. 

Scankrafts dirigering a v p risene ga 
seg i m a rs utslag i en senkning pA 
30- 40 kroner pr. tonn. Det va r bAde 
la ve cellulosepriser og det 0kte bruk 
av imita sjoner som fremtva ng n ed
slaget. Det ga fo r R a nheim sa lgspr i
ser som etter en beregning skulle 
kunne oppvise bala nse i driften uten 
noe ti l a vskrivninger . Etter en annen 
beregning kom ek sportprisen til A 
ligge under produksjonsomkostnin
gene. Men, som det st Ar i Arsberet
ningen, - prissenkningen syntes a l
likevel A vrere n 0dvendig, fo r f0r st 
etter a t denne va r g jennomf0rt 0kte 
ordretilgangen slik a t full drift ble 
mulig. - Videre Ar sberetningen : 

«Straks etter krigsutbruddet lyktes 
det Scankraft pA tross a v m an gelfull e 
salgsbetingelser A fA kj0perne t il A 
brere kurstap, ekstra frakt og krigs
assura nse, og salg sva lutaen ble for-
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a ndret fra pund t il kroner. Tidlig i 
oktober ble prisene forh0 yet 15 pro
sent, og i desember ytter liger e 10 
prosent. R esulta t et a v Scankrafts po
litikk i 1939 ble dermed en effektiv 
forh0yelse av ca. kr. 50,- pr. tonn. 

P A det innenla ndsk e ma rked sva rte 
«kvoteordningen» til Scankraft pA det 
utenlandsk e. Den vist e ogsA sin be
rettigelse, R a nheims salg innenlands, 
som i 1938 ha dde vrert ca. 20 prosent 
mindre enn i 1937, tok seg opp ig jen 
i 1939 og n Adde 5870 tonn. For f0rs te 
gang i R anheims his torie ble det !e
vert mer til innla ndet enn t il noe a n
net m a rked. Et forsl ag om A opprette 
et eget salgskontor for a ile tre store 
kraftpapirfabrikker, Ranheim, Moss 
og Torp, ble tatt opp til dr0fting m en 
f0rte ikke f rem. - A v det samlede 
salg innen la nds 1939 va r 2218 tonn 
spesia lk valiteter : P apir beha ndlet i 
a sfa ltmaskinen , kreppet og m0nstret 
papir, som f0lge av krigsutbruddet 
50 tonn blendingspapir og til slutt 
k lippfiskpapir. 

R anheims produksjon i 1939 kom 
opp i 11 880 tonn, tid ligere bare over 
skredet i Ar et 1936 m ed det s 12 620 
tonn. N Ar vi sA t a r m ed i beregningen 
a t de 4 f0rste m Aneder ha dde ba re 
65- 70 prosent a v full drift, k a n vi 
ig jen fiksere Ranheims Arska pasitet 
til 13 000 tonn. Vi k a n vel uttrykke 
det slik at m ed de m oderniseringer 
som h a dde funn et sted i 1934- 1937 
med hovedpunkter ny papirma skin , 
nytt soda hus og ombygging a v papir
maskin II, va r stoffskiftet i fa brik
k en kommet i en etter omst endigh e
t ene tilfredsstillende gang . 

P roduksjonsprisen i 1939 ble t r uk
k et n edover ved en bet ydelig st0rre 
utnyttelse a v fa brikkens k apasitet 
enn i 1938 (ca. 90 % m ot 67 % i 
1938). P A den a nnen side va r det opp
trekkende fa ktorer som skyldtes kri
gens virkninger i form av stigende 
priser pA kull og a ndre importhjelpe
stoffer. Summen a v disse vi rkninger 
ble a t produsjonsprisen ble kr. 300,
pr. tonn, kr. 22,- Ia vere enn i 1938. 
P A samleposten celluloseved kunne 



m an konstatere at prosenten av t0m
mer var gatt ned fra fj orarets 11 % 
t il 7 ,5 % i 1939. - R anheim hadde 
a ldri mottatt eller noen gang for
br ukt mer f lisved enn i 1939, og kom 
h eEcr ikke til a g j0re det f0r i 1950. 
Pa grur:.n av k r igen m atte man 0ke 
lE>.gr ene av rastoffer og ma t erialer, 
med det ma l a vrere sikret for et ha lvt 
a ett ars drift. Men det skortet pa 
lagerplass. 

For a vrere selvhjulpen med k a lk 
k j0pte Ranheim samm en m ed Strin
dens Teglverk Tomsetasens k a lkfelt 
og det ble dannet et eget selskap ___.:_ 
Strinda Kalkverk. Noe k a lkverk er 
imidlertid ikke blitt a nlagt , eiendom
men drives for skogens skyld. Fra 
1942 ble sluttet kontrak t for 6 a r m ed 
Nicolay Buch om levering av k a lk. 

Det ble i 1939 ikke a nledning til a 
foreta noen egentlige moderniserin
ger av selve fabrikken. En ny cellu
losesil k unne man dog a nskaffe, -
ellers ble f a brikkens hjelpeanlegg 
cagbruket kombinert m ed snekker
og m a lerveksted og r a mmem ak eri ut
styrt rr:.ed tidsmessig maskineri og 
a nnet utstyr, - a lle poster pa t ilsam-

10 a1· : 

Eivind Ahlberg 

60 M: 

Norvald H a lsen 
F eder Stamnes 

* 

3/7 - 73 

13/7 - 73 
3/8 - 73 
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men ca. 83 .000,- a lt etter bankens 
approbasjon. 

F'inansene. - R ekonstruksjonen av 
1935 h a dde gitt et brukbart grunn
lag. Driftsover skuddene f i·a 193G 
matte ma n vrere noksa forn:~yd med. 
I l0pet av 1938 og 1939 var g jelden 
nedbetalt med tilsammen ca. 500.000 
kroner. En ny rekonstruksjon ble t a tt 
opp til dr0ft ing i slutten av 1939. De 
unormale tilstander som f0 lge av k r i
gen med bl. a. store fraktutlegg, be
hov for 0kte ravarelagr e stillet sterke 
krav til likviditeten. Ma n sonderte i 
bankkretser muuligheten av a fi\. kon
vertert 6.5 % obligasjonsla net a v 
1920, idet man mente at selv om en 
slik konvertering ikke ville m edf0re 
sa_ stor besparelse, ville den dog ba ne 
veten for en bedre ordning a v bedrif
t ens g jeld , som pa det tidspunkt ikke 
var tilfredsstillende. Men det gikk 
tkke: R ekonstruksjonen utsto til 1940. 

R a nheims arsoppgj0r for 1939 vist e 
et driftsoverskudd p i\. ca. kr. 326,000. 
Det ble i sin helhet brukt til avskriv
ninger. 

50 aT: 

Borge Moe 
Trygve H a ugan R 0nning 
Gunvor Bakheim 
R udolf Halvorsen 

(Forts.) 

26 /6 - 73 
18/7 - 73 
22/7 - 73 
26/7 - 73 



Protoko/1 fra mete i bedriftsutvalget 

Bedriftsutvalget ved Norske Skog
industrier A.S ., Divisjon Ranheim Pa
pirfabrikk holdt m0te onsdag 28. 
mars fra kl. 17.30. 

Til stede var: Fredrik Kirer, Gun
nar Borhaug, Erling Dyblie, Kjell Hil
marsen, Audun M0ller, 0istein Sa k s
vik, F eder Myhre, Willy R0nning, 
Arnfinn Knudsen, Arvid Wreraas, 
Aksel Berge, Olav Paulsen. 

Forfall : A. R eitan, Joh. Svendsen. 
Dagsorden : 1. Valg. 
1 . Valg. 

-)< 
-)< 

Som formann og sekretrer for 1 ar 
ble valgt : Forman 0istein Saksvik, 
sekretrer Aksel Berge. 

Arvid W reraas er fra fagforeningen 
valgt inn som nytt medlem i utva lget, 
og fra m erkantile funksjonrerer er 
Olav Paulsen valgt i stedet for Mor
ten Lillefloth som s lu tter ved be
driften . 

M0tet ble hevet kl. 17.50 for a 
holde fe llesm0te med avdelingsutva l
gene fra kl. 18.00. 

K. H . 

-)< 

PROTOKOLL FRA FELLESM0TE 
Bedriftsutvalget og avdelingsutval

gene holdt fellesm0te onsdag 28. mars 
fra k l. 18.00 i F olkets Hus, R anheim. 

T il stede var: Bedriftsutvalgets 
medlemmer og avdelingsutva lgenes 
medlemmer. 

Saksliste: 
1 . Orienterende meddelelser fra be

driftsledelsen . 
2. Kort orientering fra avdelingsut

valgene om det enk elte utva lgs 
a rbe id og planer fremover. 

3. Orientering fra L0nns- og Samar
beidsutva lget om arbeidet m ed 
l0nnsharmoniseringen og effekti
viseringen av opplreringen. 

4. Anmeldte saker;sp0rsmal. 

Bedriftsutvalgets nyvalgte formann 
0istein Saksvik 0nsket velkommen til 
det f0rste fellesm0te mellom bedrifts
utvalg og avdelingsutva lgene. De tid
liger e vedta tte retningslinjer for g jen
opprettelse av avdelingsutvalgene for
utsetter at det blir holdt et s likt fel 
lesm 0te hvert ha lvar. 

1. Orienterende meddelelser fra 
bedriftsledelsen. 
Fredrik Kirer utta lte innlednings

vis sin tilfredshet over det arbeid 
som ble utf0rt i avdelingsutvalgene, 
som etter r eferatene a d0mme var 
kommet i god g jenge. H an lovte be
driftsledelsens positive oppslutning 
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om utvalgenes fortsatte arbeid. Kirer 
ga en orientering om bransjens og 
bedriften s aktuelle situas jon i lys av 
de sentrale sp0rsma! for vart land, 
nemlig handelsavtale med EF, valuta
stigning og kostnadsstigning. Trefor
edlingsindustrien synes a skulle kom
me ut pa skyggesiden i disse sp0rs
mal, og der vil bli stillet krav til vare 
medarbeideres tilpasningsevne og inn
satsvilje dersom bedriften skal kunne 
!eve og utvikle seg under de n ye for
hold. 

0konomisk sett kom vi ut av 1972 
med en beskjeden netto, og i det bud
s jett som f0r jul ble lagt fo r 1973 har 
vi t a tt sikte p a ytter liger e £orbed
ring. Utsiktene er imidlertid blitt ad
skillig m0rkere de senere par mane
der som f0 lge av de ha ndelspolitiske 
sp0rsmal og fortsatt uro pa valuta
ma rkedet. Selv om regjeringen be
s lutter visse lett elser for eksportindu
strien og det blir en pakkel0sning i 
forbindelse med indeksoppgj0ret, vil 
det te neppe oppveie de ulemper som 
na er paf0rt oss. 

Markedsutsiktene er i og for seg 
noenlunde tilfredsstillende, med god 
ettersp0rsel og ordredekning opptil 
2 maneder fremover, hvilket er uvan
lig for var del. Men det dreier seg om 
en mengdekonjunktur, og de prisjus
teringer som er oppnadd er ikke til-



strekkelige til A dekke kostna ds0k
ningen. 

PA personalsektoren rna vi evne a 
f0 lge opp og intensivere vare tiltak 
for bedre samarbeid, fu llf0re a rbeidet 
m ed opplegg for l0nnsharmonisering, 
og i praksis fA g jennomf0rt effektivi
seringen av introduksjon og opplrer
ing. 

Vi hadde i fjor , for f0rste gan g pa 
m a nge ar, en Iavere turn over, eller 
g jennomtrekk av folk . Det er srerlig 
i a r hvor vi skal g jennomf0re a vl0s
ningsferie, viktig a t vi kla rer a bedre 
va r opplre ring og rydde opp i forhold 
som ikke er trivsels- og effektivitets
skapende. Likeledes rnA vi fors0ke a 
fA en a vklaring pA boligsektoren . 

Virkessituasjonen er fremdeles god. 
Sagbrukene har hatt rikelig med t0m
m er , det er gode driftsforhold og der
til et godt trelastmarked som g ir seg 
utslag i stor bakhontilf0rsel. 

De aktuelle sp0rsmal i celluloseav
delingen er om vi skal fortsette med 
polysulfidprosessen og om flislageret 
skal bygges ut. Sulfat-tapene h a rden 
senere tid ligget i overkant og rnA 
bringes ned. Sp0rsma l som knytter 
seg til cellulosefabrikkens fremtidige 
drift er for tiden oppe til bred vur
dering. 

P apirproduksjonen er ca. 500 tonn 
st0rre enn pa samme tid i fjor, og det 
er g ledelig A noter e at driften av 
PM 6 gar bedre. 

Etter de betydelige investeringer 
som er foretatt srerlig pA emballasje
sektoren, vii utviklingsa vdelingen i 
tiden fremover f0rs t og fremst med
virke til A konsolidere og opparbeide 
virksomheten i disse avdelinger, slik 
a t vi hurtigst mulig k a n oppna full 
nytte a v den 0kede kapasitet. Et vik
tig felt som vii bli ofret oppmerksom
h et i tiden fremover er bedriftens inn
g jerding og arrondering. Som ledd i 
dette arbeide forbedrer vi n a vakt
ordningen ved bedriften. 

P A vedlikeholdssektoren er det 
g jort fremskritt, bla nt a nnet g jennom 
de ordninger for forebyggende ved
likehold som er innf0rt i sekk- og em
ballasjeavdelingene. Et hovedproblem 
for vedlikeholdsavdelingen er den til
tagende overtid. Driftsavdelingen e 
b0r derfor i hvert tilfelle n0ye vurder e 
om en r epa r asjon like godt k a n ut
f0res pA driftstid i uken . 
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F eder Myhre viste til at bedriften 
fremde les har en a ltfor stor g jennom
trekk av folk, og ha n m ente noe av 
a rsa k en Jigger i m a ngel pa boliger. 
Hva k a n bedriften nA g j0re for A 
bedr e pa dette ? 

Kirer viste til redegj0relse pA for
r ige bedriftsutvalgsm0te a ngaende 
fremtidig tildeling av leiligheter g jen 
nom Ungdommens E gen H eim der
som avtalen om R a nheimsskogen blir 
en realitet. Bedriften regn er m ed a t 
det k an bli en l0sning pA dette i 1973. 

Tormod Barstad mente bedriftsle
delsen h a dde t a tt seg for lite av bo
ligsp0rsmalet i de siste 10-15 ar, og 
han henstilte om at a ile disponibl e 
tomter na blir stillet klar til bebyg
g ing. 

Ki rer/Hilmarsen under strekket at 
ledelsens innsa ts de s ist e Ar f0rst og 
fremst ha r gatt ut pa A vise var eksi
stensberettigelse, og at a lt arbeid 
har ha tt sitt utga ngspunkt i dett e. 
Srerlig de s iste 4 ar har sa vel be
drifts- som fagforeningsledelse lagt 
ned et betydelig a rbeid pa boligsekto
ren, og det er beklagelig at st0rre 
resultater ikke er oppnadd. De van
sk eligheter bedriften har h a tt for A 
f a frigjort og kla r gjort tomteomra der 
t0r vel vrere kjent. De to hovedpro
sjekter som n A f0lges opp er som 
n evnt forholdet til U EH og tomteom
radet pA R eppe. 

2. KoTt m·ienteTing j Ta avdelings
utvalgene om det enkelte utvalgs 
aTbeid og planeT j TemoveT. 

A vdelingsutvalget joT cellulose
fabTikken. 

Arne Brekke orienterte for utva l
get som har hatt 3 m 0t er og beh a nd
let 17 sak er. Utvalget har prioritert 
a rbeidet m ed effektivisering a v opp
lreringen. For nya nsa tte er det bla nt 
a nnet p la nsje over cellulosefremstil
lingen fra begynnelse til slutt. E gen 
innstilling er laget om beh andling av 
betjeningens driftsutstyr. 

Avdelingsutvalget jo1· papiTjabTikken. 
Tormod Ba rsta d orienterte for ut

valget som hittil har prioritert arbei
det med effektivisering av opplrerin
gen. I den forbindelse har utva lget 
satt n ed 3 g rupper som skal utarbeide 
opplreringsprogrammer for den en
kelte jobb i avdelingen. 



Utvalget ha r ogsa f ulgt opp g jen
nomf0ringen av a vspaseringen og be
a rbeidet sp0rsmal om spiserom i hol
lenderiet og drikkefontener i a vdelin
gen. Fremover har utva lget fortsatt 
prioritert opplreringssp0rsmalene. 

Avdelingsutvalget for etterbehand
lingsutvalget. 

Guttorm H elgeton orienterte for ut
va lget som ogsa ha r prioritert opp
lre ringssp0rsma lene. Videre er be
ha ndlet bedring av plassforholdene i 
ark a vdelingen , enklere etterarbeid av 
krepp-produksjonen, og g jennomf0r
ing av forbedringer i produksjon en 
fra klistremaskin. 

Fremover vil utva lget foruten opp
lre ringen, Iegge vek t pa bedring av 
forholdene pa «torvet», og se pa for
hold vedr. emballering og systemer 
for lagring og transport av varer, 
samt arbeidsplass for rammesnekker. 
Likeledes vil utvalget t a opp h vorle
des bedre utnyttelse av utstyr og sy
stem for produksjon av ark kan gjen
nomf0res. 

Avdelingsutvalget for sekkefabrikken 

Jostein Hongslo orienterte for ut
va lget som har ha tt 4 m0ter og be
handle t f0lgende sak er : 

Effektivisering av opplreringen, 
bedre a rbeidsordning for opplegger en 
ved symaskinene, bedre rengj0ring i 
avdelingen, lasing a v garderober og 
spiserom, st0yskjermende r0ykebok
ser, drikkefontener, bedre parkerings
forhold, muli gheten e for a 0k e pro
duksjonen, plassforhold ba k bunnleg
ger 4, og ventetid pa innsendte for
s lag til forslagskassa. Fremover vil 
utva lget prioritere opplreringssp0rs
m a lene. 

A vdelingsutvalget for emballasje
avdelingen. 

Asbj0rn R ena orienterte for utva l
get som ha r ha tt 3 m0ter og behand
let effektivisering a v opplreringen, be
manningssp0rsma l i forbindelse med 
overf0ringen av fo lk fra g ummier
ingsavdelingen, og nytt pla nleggings
system for b0lgepappavdelingen. -
Fremover vil utvalget prioritere be
kjempelse av st0y- og st0yproblemer, 
bedre rutiner for samarbeid med a n-
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dre avdelinger anga ende transport, 
utskudd og paller, utarbeiding av in
formasjon og verneregler for hver 
maskin, og samarbeidssp0rsmal innen 
avdelingen. 

A v delingsutv alget for rnekanisk og 
elektTisk verksted. 

Egil Gipling orienterte for utvalget 
som har hatt 7 m 0ter og beha ndlet 21 
saker. Av disse har 7 saker vedmrt 
organisasjon, ledelse og samarbeid, 7 
saker personell, 5 saker utstyr og ar
beidsplass, og 2 saker transport og 
lagring. 18 av sak ene er ferdigbe
h a ndlet og herav er 16 saker g jen
nomf0rt i h enhold til utva lgets syn . 
3 sak er er fortsatt under utredning. 
Fremover vil utvalget beha ndle in
struks for hjemmevakt , a dkomst til 
st0rre enheter - PM 6, og st0y i verk
stedene. Videre vii utva lget prioritere 
beh andling av sp0rsma len e om bedre 
samarbeid med bedr iften , en generell 
innarbeidelse av et a k sept abelt og po
sitivt syn pa vedlikeholdsavdelingen 
og dens a rbeidsoppgaver, t ilstrebing 
a v bedre kva litet pa egne utf0rte ar
beider, nytt og bedre utstyr i verk
st edene, bema nningssp0rsma l, kurs
a ktivitet , rask ere ekspedering pa rek
visitalager, og a ndre og bedre mater 
for lagring av varer for forenkling 
av transport og handteringsarbeid. 

A v deli.ngsutvalget joT bygnings
avdelingen. 

Ka rl J ohnsen orientert e for utva l
get som har ha tt 5 m0ter og behand
let 13 sak er om rasjona lisering, opp
lrering og bemanning. De f leste av 
di sse sak er er utf0rt og l0st pa av
delingspla net. Det har vrert arran
gert kurs i formtegninger med 11 del
takere. Utvalget ha r srerlig behandlet 
og Ievert r apport om den va nsk elige 
mannskapssituasjon m ed ma ngel pa 
kvalifiserte fagarbe idere. Fremover 
vii utva lget behandle sp0rsmal om 
kontroll m ed kva litet og u tskudd, 
samt h else- og s ikkerhetstilta k . 

Under etterf0lgende diskusjon til 
a vdelingsutvalgenes orienteringer ble 
bl. a . f0lgende sp0rsmal a nsett som 
vesentlig for videre oppf0Iging i de 
enkelte utvalg: 

H vordan skal man konkret angripe 
sp0r sm a l om fibertap og utskudd ? 



Hvordan ska l m an bekj empe sk a 
der pa papir under tra nsport og lag
ring ? 

Hvordan bedre tra nsport av ut
skudd i friluft m ed sikring for barn 
og fotg jengere? 

Hvorda n bedre rimsavsug i bolge
pappavdelingen ? 

Vider e ble emba llering av inn
kjopte r a rull diskutert, og bok en 
«42 % timer s uke - momenter til dis
kusjon» sterkt anbefa lt til br uk i av
delingsutva lgene. 

3. Orientering f ra L1m ns- og Samar
beidsutvalet (L .S. U .) om arbeidet 
m ed l0nnshar m oni ser i ngen og ef
f ektiv iseringen av opplceringen . 

Kjell Hilma rsen repeterte L.S.U.s 
sammensetning og m a ndat , samt ga 
en over sikt over hva utva lget til na 
ha r behandlet og om det videre a r 
beid fremover . L.S.U .s m andat er: 
I. a ) Vurdere muligheten e og fore

sla r etningslinjer fo r innforing 
av et r ettferdig og harmonisk 
timelonnssyst em for h ele be
driften . Vurdere akkotder og 
bonussystem er for tilpa sning 
til syst em et . Fremlegge sitt 
syn pa harmonisering a v lon
ning ene innen og m ellom av
delingene. 

b ) P a fritt g runnlag vurdere om 
det m ed fo r del k an innfores 
nye lonns- og produktivitet s
system er g jeldende for hele 
bedriften. 

II. Bedring av sa marbeidsforhold. 

P a grunn a v de prek rere oppfolg
ing sproblemer angaende nya nsatte, 
tok L.S.U. pa seg som forst e hoved
oppgave a bearbeide opplreringsp ro
blematikken . I sin innstilling a v apr il 
1972 trakk L .S.U. opp r a mmen om 
kring all opplreringsaktivitet og an
befa lte hvordan effektivisering av 
opplreringen a v driftspersonell bur de 
forega. Bedrift og fagforening ak sep
terte innstillingen som na er under 
innforing i de enkelte a vdelinger . Det 
er a v den stor st e betydning a t dette 
arbeid na folges opp av det enkelte 
a vdelinsutva lg. Arbeidet m ed innstil
ling om lonnsha rmonisering er n a 
kommet sa la ngt a t L.S.U. ha r laget 
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et lonnsklassesyst em med 7 lonns
klasser som dekker h ele bedriften . 
Alle innstillinger er skjonnsm essig 
a rbeidsvotert og plasert inn i lonns
klassesyst em et. Lonningen e tenkes a 
best a av en r ela tivt s tor fast del og 
en mindre bevegelig del i form av 
premier og bonus. R ene akkorder S0-

k es avviklet. En prove pa dette sys
t em ble uta rbeidet og g jennomfort i 
pa pirfa brikken host en 1972. L .S.U. 
bearbeider na hvilke grupper a r beids
plasser som k a n samles om et syst em 
for h a rmonsering av den bevegelige 
del, hvilke over gan gsopdninger som 
rna iverk settes inntil lonnsklassesys
t emet er et a bler t , okonomisk e bereg
ninger, produkt ivitet sf remmende til
t a k og fremdriftspla n for g jennom
foringen . 

L .S.U . regn er med a kunne Levere 
sin innstilling om lonnsha rmonisering 
i lopet av sommeren. 

4 . A n meldte saker jsporsmal. 

F ra E-avdelingen var det anmeldt 
sporsm a l om hvorda n plassen pa 
«torvet » k a n utnyttes bedre. 

Gunna r Borha ug orienterte om for
holdene og pekte bl. a. pa a t «torvet» 
er innest engt a v r ull og ineffektivt . 
«Torvet » er i den srerstilling a t a lle 
har innf lytelse pa bruken a v det , sa 
vel produks jonsavdelinger som salgs
og planleggingsavdeling. Borha ug h a 
pet na a t m an g jennom samarbeicl 
og beha ndling i avdelingsut va lgene 
k a n lose problem et m er effektivt enn 
tidligere.Plassen pa «t orvet » rna ut
nyttes fleksibelt og a nsvur for og 
myndighet til disponering av dorvet » 
rna kla r g j <>res. A vdelingsledelsene rna 
finne frem til en mer rasjonell tra ns
port slik a t ikke plass opptas unod
vendig . Sporsm a let om flytting a v 
pa kkeriet bearbeides for t sat t. 

Oppsum m ert vii dette si a t v i rna 
endre transportopplegget , r edusere 
lagringstiden og vur dere f lytting av 
pakkeriet . 

Fra pa pirfabr ikken var det a n
m eldt sporsma l om bedriften ha r pla 
ner om bedre vedlikehold av veien f ra 
Da len til R a nheimsveien , og park er
ingspla ssene m ellom E 6 og Vakta . 

Ma rtin Fossen sva rte at bedriften 
ikke har utstyr for vedlikehold av 
grusveiene. Vi rna be k ommunen om 
hjelp, og da rna vi vente til de ha r 



tid. Underlaget pa de a ng jeldende 
veier er tidliger e bedret ved grusing. 

Ki:oer understrek et a t den ok ende 
bilmeng de ved bedriften m edforer 
problem er som rna folges opp. Det er 
imidlertid en g rense for hva vi k a n 
pa koste a r om a nnet. 

Eksempelvis vil a sfaltering a v 
veien fra va kten rundt embalasjeav
delingen til rampen koste ca. 150.000 
k roner. Et stor re be lop til slike fo r 
ma l pr. a r er det ikke r ealistisk a 
regne m ed. Vi rna a ltsa t a en del 

hvert a r og se pa disse sporsma l i 
den t akt vi forma r. Vi bor ogsa kunne 
s0k e om a fa offentlige veiskilt pa 
vare omra der og fa stoppet gjennom
kj oringen pa va re omra der. 

Det vil vre re en ulempe for folk a 
stoppe g jennomkjoringen fra E6 til 
R a nheimsveien, men dette er nodven
dig idet vi ikke lengre k a n ta ansva 
ret for denne trafikken pa va re om
ra der . 

Motet ble hevet k l. 21.30. 
K jell H i lmaTsen 

J( UN l~G J0Ri l~G 
I medhold a v a k sjelovens nye r eg

ler a v 12. m a i 1972 og forskrifter gitt 
ved kongelig r esolusjon a v 24. novem
ber 1972 ska l de ansatte velge repre
centa nter til styrer og bedriftsfor
camlingen i aksjeselskaper. 

Bedriftsdemokrat inemnda besluttet 
7. mai 1973 etter soknad a t det i 
Norsk e Skogindustrier A.S. ska l vel
ges en bedriftsforsamling pa 30 r e
presenta nter m ed vararepresenta nter. 

De a nsa tte i selskaper og bedrifter 
innenfor Norske Skogindustrier A.S. 
ska l velge 10 r epresenta nter + va ra 
r epresenta nter. Vider e ska l de an
sa tte i selsk apet velge to r ep resenta n
t er til styret med vararepresenta nter. 
Va lget til bedriftsforsa mling ska l le
des a v et va lgstyre etter forskriftenes 
§ 26. 

1. I m ot e 29/5 1973 mellom repre
sentanter for de a nsattes tillitsmenn 
og bedrifts ledelsen er det va lgt fo l
gende styre: 

Ola G. Tromsda l 
Kolbjorn H a ugen 
F eder Myhre 
Ma gne Aa lberg 
Eivind M. Fiske 

2. Valgstyret tradte stra ks sa m
m en til sitt forste m ote og konstitu
erte seg m ed Ola G. Tromsda l som 
formann og Eivind M. Fiske som vise
forma nn . 

Va lgstyret f a stsatte a t det oppret
tes srer skilte stemmestyrer t il a g jen-
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nomfor e va lgene. Folgende stemme
st yrer ble oppnevnt: 
N oTdenfjelske T1·ejoTedling: 

Leif 0vr um, H a ra ld Moa s, Nils 
Arnegard 

R anheim P api1·f abTikk : 
Arvid W reraas, Arnfinn Knutsen , 
F eder Myhre 

01·kla Skogindust?·i Sa lten : 
Karl Strom, Bja rne Solheim, 
Jon Befrin g 

01·kla-Namdctl Slwgindu stTi A fS: 
Rolf Rola nd, Ka re Fossmo, Steina r 
H a pnes 

0 Tlda SkogindttstTi R0Tos : 
F eder K. L angen , Harry Lien 
Arnulf Moa n 

0 Tkla SlwgindttstTi K v am: 
Odva r Iver sen, P a l Heimsta d, 
Grim A a rnes 

01·kla Sk og in du st?·i OTkangeT: 
John M. H a ugen , Bjorn 0sthus, 
Birger R onning 

V a leT jSag a: Kjell , 0yset , Tommy 
Storholt, H a rry Norvan g 

SkaTnes T Te last : 
Gunna r H. Johnsrud, Lora ng Gjer
st a dber get , P er Kolbjorn Amundsen 

A /S V an SeveTen & Co. L t d.: 
Sigurd Bronmo, Jon Aa sli, Erling 
Stra nd 

N amdalen T1·esli7JeTi : Arnold Olsen, 
Anton Eneba kk, Ola J. Sivertsen 
For disse stemmesteder skal det i 

a lt velges 7 r epresenta nter med va ra-



r epresentanter ved en fordeling som 
tidligere er vedta tt. 

Va lgstyret fastsa tte a t det ska l 
opprettes ytterliger e 3 stemmestyrer. 

Va lgstyret vedtok a delegere oppnev
ningen av disse stemmestyrer til for
mann og viseformann i sama rbeid 
m ed de ber0rte grupper . For disse 
grupper ska l det velges 3 r epresen
t a nter m ed va ra representa nter som 
tidligere er vedtatt. 

3. Va lgstyret besluttet deretter a t 
valg a v r epresenta nter til bedr ifts
forsamlingen sk a l finn e st ed fredag 
14. september i a lle bedrifter og sel
ska per. 

Va lget finner st ed som fl erta llsva lg 
etter s0kna d godkjent a v Bedrifts
demokra tinemnda. 

List er over a nsatte som h ar stem
m erett utlegges g ruppevis av valg
styre t og s t emmestyrene den 4. juni 
1973 ved personal- og klubbkontorer 
ved de r espektive bedrifter . 

Va lgstyret oppfordrer interesserte 
til a sende inn forslag pa k a ndida ter . 
Forslaget rna inneholde for- og etter
na vn pa kandida t er og opplysning om 
hvor k a ndida ten a rbeider . 

Ba re personer som har vrert ansatt 
minst ett a r k a n foresla s . Siste frist 
for forslag er 24. a ug ust 1973. 

Va lgstyret vil uta rbeide list e over 
godkjente forslag innen 31. a ug ust 
1973. Stemmesedler blir uta rbeidet. 

D et vil bli a rra ngert forhandsav
st emning f r a 7.- 14. september 1973. 

Skogn , den 29. m a i 1973 

Ola G. TTomsda l 
( s ign .) 

P ede1· MyhTe 
(si g n. ) 

Kolb jewn H aug en 
(si gn.) 

M agne A albe1·g 
(s i g n .) 

E ivind M. Fisk e 
(si gn .) 

V edlegg t i l k unngjoTing av 29/5 1913 
Va lgstyret s henvisning underpkt. 2 

til den tidliger e avtalte fordeling er 
som f0lger: 

Arbeidernes r epresenta nter: 
N ordenfjelsk e Treforedling 
R a nheim P a pirfa brikk 
Sa lten /N a mda l 
R 0ros/Kva m 
Orka nger 
Va ler fSaga /Ska rnes 
A f S Va n Severen & Co. Ltd. 
Sa mtlige 1 r epresenta nt m ed va ra -

ma nn. 
Arbeidslederne velger 1 r epresent

t a nt med vara ma nn. Denne r epre
centa nt velges etter vanlige regler for 
flerta llsva lg pa konsernba sis . 

Merkantile funks jonre rer velger 1 
r epresenta nt m ed varamann. Denne 
r epresenta nt velges etter va nlige reg
ler for fl erta llsva lg pa konsernbasis. 

Tekniske funksjonrer er velger 1 r e
presenta nt med vara ma nn. Denne 
r epresenta nt velges etter va nlige r eg
ler for flerta llsva lg pa konsernba sis . 

Denne fordeling er i m0te den 7. 
m a i 1973 godkjent a v Bedriftsdem o
kra tinemnda . 

TR UCii..VERii..S'l'~ED 
Ved lagerbra nnen 6. juli i fjor ble 

som kjent truckverkstedet tota lsk a
det. Repar asjoner a v truck er ha r som 
en midlertidig ordning foregatt i ga
ra sjen ved papirlageret s r a mpe. 

Pla ner for nytt truckverkst ed er na 
kla r e og til beha ndling hos myndig
h et ene. Sa snart alle forma litet er er 
ordnet , settes arbeidet i gan g. 
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Det vil bli satt opp et eget bygg 
m ellom PM6 og papirlageret - ved 
tra nsporttunnelen mellom de to byg
ninger. Tota l grunnfla t e blir 160 m2, 
med 100 m2 for selve verkstedet og 
60 m2 fo r truckgara sje, laderom og 
vaskeplass. 

Tota le kostna der er ansla tt til ca. 
250.000 kroner , og vi h aper a h a det 
nye verkstedet kla rt i l0pet av h0st en . 
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ASFALTERING 
Fra f lere hold h a r det ofte vrert 

spersma l om asfa ltering a v veier og 
pa rkeringsplasser innen bedriftens 
om ra de. Vi haper det et terhvert kan 
legges fast dekke pa de mest benyt
t ede veier og parkeringspla sser. 

Vi har n ylig fatt laget asfa ltdekke 
pa veien til be lgepa ppfabrikkens las
t eramper og pa snuplassen ved laste
rampene. I t illegg h a r vi fat t m ed 
a sfa ltering a v parkeringsplasser mot 
PM6, a v vei ned til inngangsport for 
sta nseavdeling og av pa rker ingsplas
sen foran k ontorene til «A vd. P app-

YERNE AR BEID 
U ndert egnede har fra 1. ma i over

t a tt stillingen som verneleder ett er 
T . Ba rsta d, da h a n er gatt over i 
pensjonist enes rekker. 

Etter Ba rst ads utmerkede og greie 
opplegg for vernearbeidet i bedriften 
sk ulle det vrere et syst em som det er 
m ulig a bygge videre pa . Det er van
sk elig a f inne noen som k a n k omme 
opp pa Ba rstads niva som verneleder, 
m en med god hjelp og godt samar
beid a v a ile a nsatte, og spesielt av 
a ile som ha r m ed vernearbeid a g j0re, 
ha per jeg det sk a l ga bra. 

I f0rste k varta l 1973 va r det for
urol igende mange ska der - h ele 25 -
m en ba re 10 a v sk a den e ha r fo rar
sa!{et m er enn 1 da gs f ravrer . En 
m edvirkende arsak til det store ska
deta ll er nok en bedre oppf0Jg ing fra 
formennenes side t il a skrive sk a de
ra pport , selv om det er sma skader . 
En god del sm asak er er papekt og er 
blitt rettet pa, m en det s tar enna 
ig jen st0rre ting som de t er vansker 
m ed, da det forelep ig er t ekniske hin 
der t il stede. 

Der det er behov for h0rselvern 
begyn ner n a 0rek lokker a bli a ile 
m a nns eie, og salget a v vernesko 
0ker sta dig . 

Orden og r enhold er meget bra pa 
en del p lasser, m ens det pa a ndre er 
tota l ma n gel pa dette. 

Hold or den pa a rbeidsp lassen. 

emballasje». Videre er skader pa tid
ligere lagte permanente dekker repa
rert. Totale kostnader for de utfert e 
asfalteringsarbeider be!0per seg til 
ca. 150.000 kroner. 

De videre planer for a sfaltering 
omfatter i ferste r ek ke parkering s
plasser mellom E6 og P M6, omradet 
nord fo r Jageret ved sekkerampen og 
park eringsplass ved sekkefabrikken . 

Vi haper at 0k onomien tilla t er a t 
arbeidene kan settes i gang a ller ede 
t il neste ar. 
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Fra fors lagskassen 

F o1· si lckeThets sk y ld 

Hver m a nn rna g j0re ren t pa sin 
a rbeidsplass og et godt stykke inn pa 
naboens. 

K . Sk.ieTvold 
verneleder 
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Arsberetning for Salt0ya 1972 
F eriehjemmet Salt0ya apnet seson

gen den 3. m a i for f erier ende og be
S0kende. Sommer en 1972 ble den som
m er en som vi a lle h a dde 0nsk et oss 
m ed sol og h 0ye dagtemper a turer og 
et stort ba deliv. Pinseaften h a dde 
feriehjemmet godt bes0k, det va r ca. 
50 p ersoner, - ba rn og voksne - som 
overnattet der inne. Om kvelden ble 
det tra dis jonelle ba let t ent, og a lle 
hygget seg m ed musikk og sa ng. 

Komiteen ble en del skuffet over a t 
det var sa fa fa milier som f erierte 
p a 0ya, men til stor g lede for komi
teen ha dde feriehjemmet et godt be
s0k a v fa milier og week end-g jest er 
p a h elgatur. Det ha r ogsa vrert bes0k 
av skoleklasser og foreninger: Det 
var Cha rlottenlund skol e kl. 7e - 9f. , 
H eimda l musikkorps m edlemmer m ed 
fruer , Misjonskirken s ungdom sforen
ing , Mormonkirken a v de sist e dager s 
h ellige, som h a dde la ndsleir for jen
t er, m ed deltak er e fra h ele la ndet , 
og U .S.A. 

Onsdag 16. a ugust h a dde komiteen 
et m0te pa Salt0ya m ed r epresentan
t er fra F agforeningen s sty r e, i for
bindelse m ed ferjestedet pa L ang
st ein. M0tet ble holdt pa grunnlag a v 
a t noen hytteeiere ha dde en gasjer t seg 
om a opprette et k a ia nlegg der . Ko
miteen r eagerte sterkt pa dette, fordi 
Sa lt0ya har gammel hevd pa stedet , 
og a t Sa lt0y-komiteen ha r pla ner 
om a fo r bedre sitt ferjested selv. 
Komiteen og F agforeningens med
lemmer besluttet enstemmig a t hyt
t eeierne m atte holde seg borte fra 
va r e interesser. 

Til st ede pa m0tet va r A . Brekke, 
I. Dullum og K . Kva m fra komiteen , 
G. Myhre og E. Wiig fra fagforen
ingsstyret . 

24. juni sluttet E ggan som vakt
m ester i va r tjen este. Magnus Hof
st a d fungerte da som va ktma nn ut 
sesongen . 

I 1972 var det st ort brislingfiske 
inne ved Sa lt0ya. 4 fa rt0yer ha dde 
sine la ndfest er i 0ya for sine st eng. 
F a rt0yene var: 

9/7 M/S H ervik R 196 TV, 1 posenot 

11/7 M /S Ba r vag M 16 A V, 1 landst. 
17/7 MJS Kva mskj rer SF 300 SU, 

1 posenot 
25 /7 MJS Sta v0y ST 47 A, 1 posenot 

Innka ssering a v landlotter bes0r
ges av lensma nnen i N edre Stj0rda l. 

Arbeid som ble uttert i 1972: 
Det ble utf0rt en del r ep a r a sjons

a rbeid og invest ering pa Sa lt0ya. 
Ma ling a v Sol0ye sa mt r epa r a sjoner. 
Fra mkj0ring av ved fra skogen og 
rydding a v ba destrendene. - T elefon
linjen ble ryddet etter stormens h erj 
inger . P a Sol0ye ble det la gt 50 kvm 
ta k, samt utskifting a v aser, som be
sto a v g rovt t 0mmer , som ble hogd 
og ba rket i skogen . Arbeidet ble ut
f0rt p a en h elg , og de som deltok va r 
fagfor ening sforma nn P eder Myhre, 
Ka r e Kva m og Arne Brekke. 

Ma ndag 12. juni opph0rte vann
pumpen a g i va nn til 0ya. Den h a dde 
da vrert i funks jon i 50 a r. Det ble 
om gaende innkj0pt ny va nnpumpe, 
som vi h a per pa a fa g lede og nytte 
av i nye 50 a r! 

Nye t ermost a tovner er montert i 
hovedbygget . 

Sol0ye torpakterbolig 
F eder Myhre fo rrerte per sonlig en 

lm min til Sa lt0ya, som ble plasert i 
Sol0ye. 

N ye gardiner ble innkjept til Sol-
0ye og forpa kterboligen . 

Kra ftledningsma sten utc pa skj re
r e t va r i en da rlig forfatning og 
st okker ma tte skiftes ut. Ba rduner 
og fest e r va r gatt a v og ledningene la 
delvis nede. F eder Myhre konta ktet 
noen mont0rer f ra Trondheim E.verk 
og fikk hjelp derfra . Nye stokker og 
ba rdune r ble sa tt opp og kra ftlinjen 
drukket. Alf Solheim va r med i a r
beidet. 

Arbeidsprogram for feriehjemmet 
Sa!teya 1973: 
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1. Motorba t en slca l ha sin va nlige 
va rpuss og motor overha les . 

2. Rundva sk a v a lle rom i hovedbygg 
og forpa kterbolig . 

3. Rydding -a v s trendene og a ndre 
omra der . 



4. Oppussing av Sol0ye innvendig og 
utskifting av 3 vinduer. 

5. Hovedbygg. T a k et h ar lekkasje. 
Tekking av to murpiper samt 
m0nekam. Evenuelt m a ling av 
bygningen. 

6. Vannbassenget ved sagbruket ble 
ikke nedtappet for va nn og ig jen
fylt p .g.a. tidsn0d. D et skal na i 
1973 s0rges for at dette blir g jen
nomf0rt. 
Komiteen takker styret i R a nheim 

Arbeidsmannsforening for interessen 
og den st0tten de har g itt oss. En 
srerlig takk til fagforeningens for
mann Peder Myhre for ha ns innsats 
for feriehjemmet. 

Komiteen t a kker Ivar Eidsmo inne 
pa Langstein for de tjenester han har 
g itt oss. Ivar Eidsmo er va r konta kt-

ma nn, han har ogsa tilsyn m ed Salt-
0ya i vinterha lvaret. 

Til sl utt vi! komiteen takke Ran
heim Papirfabrikk for a ll den st0tte 
og interesse der e viser oss. 

En t a kk til der e medlemmer som 
ferierte p a Salt0ya og a lle andre som 
bes0ktc stedet. 

Og sa vi! komiteen 0nske a lle med
lemmer og a nsa tte pa Ranheim Pa
pirfabrikk hjert elig velkommen til 
Sa lt0ya i 1973, til en trivelig week
end og til et ferieopp hold. Komiteen 
sk a l gj0re a lt for der es trivsel. Komi
t een garan terer frisk luft og rent sj0-
va nn til et forfri sk ende bad. 

Med hilsen 
Sa lt :<Jykomiteen 

A Tne B Teklce 

F'r-a den gam.le fo?·m.annshytta i Bym.ar-ka, K v ilheim. 
R anheim Mttsikkf01·ening ttnder-holder- . Ar- 1928. 
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Tre veteraner og slfJ ttespillere 
F or ca. 4 a r siden skrev jeg i R an

h eims-Nytt om generasjonsskifte i 
bedr iften og nevnte bl. a . at g jennom 
snittsa lder en pa vare maskinf0rere 
pa 3-4 ar va r gatt ned fra 62 t il 44 
il.r. Siden ha r det vrert det jeg vii 
k a lle na turlig a vgan g blant de eldr e. 

I a r far vi p ga. a t pensjonsalderen 
er nedsa tt til 67 a r , en avgang pa ca. 
30 mann, og det er m ye pa et t ar. Vi 
fa r da en ganske a nselig pensjonist
g ruppe - ca. 130. 

Det skjer ogsa ganske store for
a ndringer i var e foreninger pa R a n
heim, og jeg sk a l ta for m eg 3 a v 
vare st0ttespillere i R a nheim Musikk
forening. 

E inm· G. P aulsen er en av disse. 
H a n k om med i Ranheim Musik k for 
ening a ller ede som 15-aring , og er 
den som har spilt flest instrumenter i 
korpset, fra lillet romme til bass. Men 
det er som f0rst e B-k orn ettist vi hus
k er ha m best g jennom m ange ar. 
H a n var i sin g lans tid en a v de beste 
kornettister i T mndelag. 

H elt siden R anheim Sko!emusikk-

k orps ble stiftet ha r h a n vrert korp
r;et s inst r ukt0r og dir igent. I disse 27 
arene har Eina r lagt ned et kj empe
arbeid for sk olemusikk en og derved 
ogsa sk affet «storkor pset» en jevn og 
st0dig r ek r uttering . H a n er i a ller 
h0yeste grad selvlrert, og husk, dette 
har h a n ha tt ved siden av sitt a r beid 
i fa brikken . 

E ina r er fra 1. m a i i ar pensjonis t, 
og sa vidt jeg forstar a k ter ha n ikke 
a slut te m ed sit kj rere sk olekorps, 
men fa ktisk ga enda m er inn for 
korpset , for som ha n s ier : N a ha r jeg 
virk elig tid til a t a meg a v korpset. 

Lykke til, Einar ! 
Sa ha r vi B Tyn.i1tlf Jllloksnes, som i 

disse dager feirer 50-arsjubileum i 
R a nheim M usik k forening, og sa vidt 
jeg k a n husk e er det bare avd0de 
Anders H orrigmo som ha r ha tt Ien
ger tid i foreningen. 

Brynjulf slutter na som a ktiv mu
siker og gar over i pensjonistenes 
rekk er om noen maneder. 

Det er t enorhorn og ba ryton som 
har vrert Br ynjulf sine instrumenter, 

E inar P aulsen med sit t k.iceTe skoleko1·ps 
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Ole Kirkvold og Brynjulf Moksnes 

og disse ha r han traktert pa en yp
perlig m ate, og ofte som solist. 

H a n har ogsa vrert med i styret i 
musikkforeningen i mange ar, og har 
a ldri g itt slipp pa sin kjrere hobby, 
selv om h an i arenes !0p har hatt 
m ange a ndre t illitsverv, blant andre 
i Strinda herredstyre og formann
skap i m a nge ar. 

Tredjemann i dette selskapet er 
Ole K irkvold, som har vrert aktiv 
musik er i ca. 45 ar. H a n sluttet for 
kort tid siden, men f0r han ga seg 
helt , Ia h a n om hele arkivet for korp
set. Og det var nok !itt av en jobb, 
nar m a n tenker pa hva som er samlet 
ig jennom snart 70 a r . 

R ain Ola rna vel s ies a vrere den 
st edigste k aren k orpset noen gan g 
h a r hatt. 

Bortsett fra h jemmet og familien 
h a r ha n i a ile a r hatt to store hob-
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bier: Arbeidet og musikken. Hvor 
mange ar han har vrert kasserer vet 
ikke jeg, men h a n var i hvert fall 
kasserer 9. april 1940, og hvem a v 
oss eldre husker ikke den dagen? 
Mange tok med seg det n0dvendigste 
og reiste pa la ndet - bort fra byen 
for enhver pris. Han og kona og s0n
nen ble enig om a dra til Selbu, og 
kona spurte hva de skulle ta med seg. 
Svaret kom kontant: «Du far t a 
pengeskrinet til korpset, og jeg tar 
sousafonen.» 

Jo, det var nok likt ha in Ola . Den 
18 kg tunge sousafonen har han n ok 
baret mange h undre m il pa sine ster
k e skulde. 

Aile tre er reresmedlemmer i R an 
heim Musikkforening, og vi 0nsker 
dem a lt godt i arene som kommer. 

TB 



Pensjonist-ti lvmrel se 

Karl Bjornstad har na vrert pen
s jonist pa femte aret, og en dag kom 
vi p a at vi v ille besoke ektepar et i 
deres hyggelige og pene heim ute i 
0stmovegen 6, eller Bergheim, scm 
villaen heter. 

Bjornstad tar i mot , viser oss inn 
i storstua, og der sitter Bergljot -
fruen - med et ha nda rbeid . Karl ble 
oyensynlig a vbrutt i avislesingen. Alt 
a nder av idyll og hygge, og vart 
sporsmal : Hvordan trives du med 
pensjonisttilvrerelsen? kan ikke fa 
a nnen karakter enn G. N ar vi ikkc 
setter Mg, kommer det av at Berg
Jjot sier at hun g jerne kunne ha 
tenkt seg deltidsarbeid, for bedre a 
opprettholde kontakten med arbeids
k amera t ene. Hun savner dem . 0ko
nomisk kan de ikke klage, nar de ten
ker pa forholdene for eldre bare for 
noen ar tilbake. Men, s ier Karl, det er 
nesten utrolig hva myndighetene fin
ner a kunne sk a ttlegge pa et gansk e 
a lminnelig beboelseshus. 

- Hobbyer utenom sangen ? 
- Har da nok med hus og hage. 

N aboforholdene her er srerlig gode. 
Fire- fern na boer h er ha r ikke g jer-

der mellom eiendommene i det h ele 
tatt, og ungene har loyper og ski
renn rundt i hagene, og jeg rna delvis 
v~re tidtaker fra verandaplass, sier 
Karl. 

B jornstad-navnet stammer fra Mal
vik markabygd. Fra sin best efar, Ole 
Bjornstad, har Karl arvet noen sma
t ing som i dag er kuriositeter, bl.a. 
en «sneppert», et instrument som 
bruktes ved kopping. Ole Bjornsta d 
var en a ltm uligmann. Pa s ine r eiser 
som tolk, m ed ekspedis joner i Jo
ha.nnesburg, T ransvaal og i Sor-Ame
rika matte en Jrere seg !itt av hvert . 

T rafikken pa E6 gar et par hundre 
met er sor for Bergheim, en bilstrom 
uten opphor. Karl k a n minnes andre 
t rafikkforh old. I 1918 arbeidet ha n 
::;ammen m ed L ars Syrstad i m ek a n
isk verk st ed, og ved et uhell fikk ha n 
en dag en jernsplint i den ene ha nda. 
Splinten var storre enn en femoring, 
og den skar opp handen ganske kraf
tig. Dr. Aas ha dde kontor pa Dalen. 
H a n foretok en midlertidg forbinding 
og beordret reise til sykehuset i byen 
for sying. Tog var nettopp gatt , og a 
rekvirere hesteskyss fra «garden » 
ville ta for lang tid. Han f ikk med seg 
en ma nn, og sa g ikk de t il Lademoen, 
tok trikken og kom til sykehuset. 
Saret ble sydd , og etter et forholdsvis 
stort blodtap va r ha n slapp, og de 
v ill e ta toget h eim. Toget var ogsa 
da nettopp gatt, og de besluttet atter 
a ga. De gikk - Karl h elt opp t il 
R eppe, hvor ha n stupte i seng oppe 
pa Joftet. Far t il Ka rl kom opp , og 
svrert a lvorlig spurte ha n : H vilken 
arm var det? Ryktene hadde likevel 
gatt fort, og de g ikk ut pa at en arm 
ma tte a mputeres. 
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- Ka n vi fa noen historier fra 
fabr ikken? 

- Det er mange historier om bose 
tysk e montorer. J eg husker en tysker 
som ikke ville snakke engelsk da fler e 
var til stede. Islendingen Arnason 
snakket godt engelsk, men tyskeren 
ristet bare pa hodet. Men mottes en 
mann til mann kunne han en gelsk. En 
kar i verkstedet som snakket godt 
tysk, Ia imot tyskeren bade i politikk 
og ellers. Nar tyskeren sa denne m a n
nen komme raste ha n p a gebrokken t 



* * * * 
Ti.l h0yr·e: Bjm·nstad har· opplevd to 
veTClens k1·ig eT m ed Ta j one1·ing pa alt 
mulig . 

KYSSE-KORT 
(,\1Dnsterbt'skylt<'lse nr. 1732~) 

Ra sjo n for 2 mci n eder. Sles i&cke. 

Kortet mi\ ikke overdras. L0se merker gjelder. 
Missbruk medf0rer ikke straff. Ekstrakort f~es bare 
ved forlovclser. 

H ve r t merke gje ldo r : 
1 h ett, 2 vcum o e ll e r 3 t11 r re k y ss. 
(Stryk de tall p!t rncrkcnc som ikke passer). 

Ekstra- 60 d:~g I 59 dag 153 dag 157 da~ 156 da~ I 55 dag 
merke for 1-2-3 1-2-3 1-2-3 J-2-3 1-l-3 1-2-3 

lordags· 54 d:t~ 153 lhg 152 dag 151 da~ I 50 tbg I 49 d:tg 
kvelder 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 t-2-3 •-'2-3 

48 "'g I·~ 7 "'" 14·6 "'~ I 45 "'" I H "'C I ,~3 "'C 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 

42 "'' 1"·1 "'" I 4.0 "'" I :!9 "'" 138 "'g I 37 "'C 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 

36 ,,. 
1

35 "'" 1 3~ ,,, 133 ,,.
1 

:!2 ,,, 
1

31 "'" 
1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-·l-3 1-2-3 

30 "'" 129 "'C 126 "'" 127 "'" I 26 "'' 125 "'" 1-2-3 1-1-3 1-2-3 1-2-3 1-l-3 1-2-3 

24 d'g 123 "'& 122 d'g 121 d'g 120 d'g 119 d'g 
1-2-3 1-2-3 1-2-3 J-2-3 1-2-3 1-2-3 

18 "'• 117 "'• 116 "'•[ 15 "'• I H "'& 113 "'• 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 

Ekstra - 1 2 dlg Ill d:1g 110 d:tg ~~~a;;:~ 7 d:~g 
merke for _::-2-3 1-2-3 l-2-3 1-2-3 l-2-3 1-2-3 

l0rdogs- 6 d:~g I 5 dag I 4 <l:lg I 3 dag I 2 d:tg I 1 d:IR 
kvelder 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1-2-3 1 1-2-3 

I fami lien eie vaT et teTkle sam viseT «RigsTetten i 1883» 
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norsk : Den k a non - den m ann d0d. 
Joha n Mok snes, ansatt i mek. verk
sted, va r engang naglegutt til en a r g
sint pr0ysser . Tysk eren va r oppe pa 
et h0yt stilla s og skulle ha rrodg l0-
dende nagler. Da Moksnes k om opp 
m ed en nagle, tok tysk eren - som 
m ente naglen var for kald - og hev 
den i den andre veggen . Moksnes kom 
rolig opp med neste nag le og sa : 
Va'n vre l va rm, k ansk je? H eldigvis 
forsto ikke tyskeren norsk. 

Under byggingen a v soda huset i 
1935 ble det for a k omme opp til a r
beidsp la ssen skj0te t pa den lengste 
stige fa brikken ha dde, og gitt kla r 
signa l til a t a rbeidet kunne begynne. 
Mont0ren var slet om a t det skullc 
vrere t rapp med et r epos ha lvveis opp , 
og t rappa m a tte komme den. Verne
ta nken pa R anheim var vel darligere 
utviklet den gan g . Det var ikke uvan-

70 ar 

Eivin cl Ahl beTg, som f yller 70 ar 3. 
juli, m atte som sa m a nge andre som 
vokste opp i de f0rste decennier etter 
a rhundreskiftet , t a fa t t pa a rbeids
dagen sa snart konfirma sjonen va r 
over. Den f0rst e a rbeidsgiver va r 
N.S.B., som h yret ha m til a befri 
jernba nelegem et fo r pla ntevek st er . 
Om det va r denne pa sett og vis noe 

Jig m ed en 6" pla nke som gan gsti, 
slengt over to stag, om h0yden va r 
bAde 10 m et er og m er over golvet. 

Karl ha dde engang m ed seg s0nn 
av disponent Lundberg, L eif, som 
hjelpek a r pA en repa rasjon nede pa 
huggeriet . Det va r vinter og veldig 
k a ldt. Da kom det beskjed fra dispo
nenten om a t L eif ikke f ikk vrere 
med der , det va r for kaldt. Leif 
sendte beskjed tilba k e: «J eg er m ed 
Ka rl, og blir m ed til ha n er f erdig. » 
Og slik ble det. 

Til slutt sp0r vi: Hva synes du om 
ungdommen av i dag ? 

- U ngdommen er sikkert bra den, 
m en jeg k a n ikke forst a problem et 
«et st ed a vrere». Med de friluftsmu
lighetene og den na turen vi h a r her 
i la ndet. Forsamlingslok a lene m ed 
a ma t0rscener st a r tomme - idretts-
pla ssene delvis forla tt. B 
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la ndbruksmessig preget e virksomhet 
som fikk den unge ma nn t il a ga over 
i dette fag, sk a l v rere usagt, m en 
etter et par somres virksomhet i 
jernban ens tjeneste, fo r lot h a n etaten 
og tok arbeid pa en gArd. Men Ahl
ber g ha dde sterk lyst til A utvide de 
kunnsk a per som h an ha dde ervervet 
seg i fo lkeskolen , og sa sna rt fo r hol
dene tillot det, m eldte ha n seg inn pa 
ha ndelssk olen , hvor ha n a vla eksa 
m en i 1920. Det var imidlertid ikke 
sa enkelt a fa a nvendelse for det ha n 
ha dde lrert. Den gan g var det ikke 
bare a sUI. opp i a visen og plukke ut 
en passende stilling m ed gode a r 
beidsforhold i ek spa nsivt milj0. I pa 
vente av bedre tider , s0kte h a n jobb 
pa A /S R a nheims P a pirfa br ik og 
st a rtet som skikken var, i f j rer a . 

De bedre tider lot som kjent vente 
pa seg, og pla nen e om A g j0re en inn
sat s i den m erka ntile sektor m Atte 
droppes. N este eta ppe va r papirfa 
br ikken, som ogsA ble a rbeidspla ssen 
frem til Ahlber g gikk av ved siste 
arsskifte. 

I 1945 byttet ha n diskr ullmaskinen 
m ed klistrem a skinen, h vor h a n a rbei
det frem til 1963, da ha n g jenopptok 
virksomhet en som diskruller. Som 
den utpregede individua list ha n er, 
pa sset det best m ed en jobb hvor ha n 
stort sett va r sin egen h erre. Og selv 
om h an da m atte s ies a vrer e over sin 



fcorst e ungdom, ha dde ha n ingen van
sk eligheter med a kla r e akkorden e. 
Men det er ikke bare i a rbeidslivet at 
innsa tsevne og -vilje ha r v:::ert star. I 
20-a rene gjorde h a n det skarpt pa 
idrettsbanen som sprinter, og opp 
g jennom arcne fikk h a n m a nge til
litsverv innen friidretten, -- noe som 
ogsa bragte med seg a t ha n fikk ut
videt sine geogra fiske kunnsk a per. 

Innen fagbevegelsen har han v:::ert 
m eget benyttet , og han ha r v:::ert med 
i Nordenf jeldsk e Filatelistforening i 
mange ar. H a ns interesse for avholds
bevegelsen har gitt seg utslag i 
m a ngesidig innsats i losje «Sagatun». 

P a folkesk olen var ikke Ahlber g 
s:::er lig begeistret for faget norsk. 
S:::e rlig var grammatikken ham en 
vederstyggelighet . Men sa begav det 
seg at han pa ha ndelsskolen fikk en 
l:::er er som forsto a g j0re faget inter 
essant, og dermed var det g jort. Som 
vi ogsa har kunnet konsta tere i R a n
h eims-Nytt, f0re r Ahlberg en elegant 
penn, og hvor mange a rsberetninger 
han har skrevet for forskj ellige orga
nisasjoner og institusjoner i tillegg 
t il innlegg i dagspressen har h a n 
neppe tall pa. H a ns viser er ogsa 
legio. I k lubben Fuskeren har han 

67 ar 

J enny M alv 'ilc fy ller 67 a r 12. juli , 
og blir a ltsa for pensjonist a regne. 
Det betyr a t hun kommer til a av
tra ppe virksomhet en i noen g rad. For 
J enny ville det v:::ere utenkelig ikke 
a h a en fast beskjeftigelse, dertil har 
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vrert fast bidragsyter siden han i 
1926 debuterte m ed a skrive samtlige 
viser til klubbens fcorste r evy. 

Ahlberg h a r en utpreget humorist
istisk sans, som kommer til sin r ett 
na r ha n trekker frem episoder fra 
gamle dager, f. eks. fra idrettsfron
ten, hvor det dengang kanskj e k rev
des a dskillig st0rre innsats for a 
lwmme f r em til st evneplassen enn pa 
selve banen . Gjen vordighetene kunne 
v:::ere mange, men a lt ble tatt m ed 
godt humcor, i hvert fall nu nar Ahl
berg bla r i m innenes bok. 

Da vi sist snakket med h a m , ha d.de 
ha n tenkt seg opp i skogen fo r a 
lytte t il f uglesangen, en glede som 
h n.r v:::ert ha m besk a ret i m a nge llr. 
Men t akket vre re de siste landevin
ninger innen mikrokirurgien, ha r d.et 
under skjedd a t Ahlberg har fatt h0r
sclen ti lba k e. Hva de rent ytre for
hold a ngar , Jigger de godt til rette 
fo r en bra pensjonisttilvre relse, men 
det er jo sa at na r m a n er to er gleden 
dobbelt stor, sa det er nok tungt a t 
han er blitt a lene. 

Ahlberg ha r ba de Norges Vels m e
da lje for ·la ng og tro tjeneste og Ken
gens fortjenstmeda lje . Den siste fikk 
han i 1971. 

A . M. 

arbeidet spilt en a ltfor dominerende 
ro lle i hennes liv h elt fra barndom
m en av. De f0 rste a rene ett er konfir 
masjonen var hun hushj elp, og hun 
kom til at det var a fo retrekke a h a 
sitt virke pa en gard. Da hun var i 
2i'l-Arsa lderen s0kte hun og f ikk pla::;s 
pa en gard i Soknedal, og siden ha;:
hun for det mest e arbeidet der , bare 
avbrutt a v enkelte opphold pa R a n
heim , nar det har vrert noe a ut
r ette der , enten som vik a r for en av 
sine S0Stre eller for a hjelpe til hjem
m e. J ennys hjem hjem har vrert en 
g limrende illustrasjon av a t der hvor 
det er hjerterom er det ogsa husrom. 
Det er ganske fantast isk at huset 
kunne romme sa ma nge personer som 
det til sine t ider ha r vrert innenfor 
veggene, og a t det ble strevsomt for 
dem som skulle st a for stellet, sie r 
seg selv. 

N a r Jenny hadde ferie fra a rbeidet 
i Soknedal, reiste hun hjem , ikke for 
a slappe a v og la seg oppvarte. Det 



va r nok en t a nke som overhodet ikke 
str eifet h enne. N ei, f erie det va r f or 
henne A ta sin t 0rn pA hjem!ige trak
t er. I de siste Ar ene har hun delt a tt 
::;ammen m ed s ine s0stre i r eng j0rin
gen a v hovedkontoret m ed den g run
dig het som er k a r akteristisk for 
h enne. 

Ved juletider va r hun s A uheldig A 
brekke benet , m en nu er hun sA pa ss 
r estituert a t hun kunne t a en tur til 
sin kj rer e Sokneda l. N Ar hun gAr a v , 
cr det hennes hensikt A fA en leilig het 
hvor hun kan stelle for sin bror 
Hara ld, og vi ha per a t tingene ordner 
seg for henne, slik som hun onsker . 

A.M. 

Gudmur:d Gu ldberg gAr 20. a ug ust 
over i pensjonistencs r ekker. H a n 
trAdte sine ba rnesko pa F r osta, men 
da h a n a ller ede i 5-Ar salder en kry::;
c3t fjord en og g jorde Jandgan g pil. 
R a nheim, fAr vi aver se den sa k en og 
erklrere ham for ekte r a nheim sbygg 
A v8 re . H a ns inntreden i arbeidslivet 
foregikk ikke som tra disjonelt i fj rera 
m en derimot i ramm ebua. Den gang 
va r ikke begtegn elsen pA mannsk a pet 
der r a mmesnekker, m en gutt, hvilket 
m a rkerte en r ealitet som skaffet den 
nye utover a v fa get visse problemer 
da hr.n va r kommet til skjels Ar og 
a lder . I og m ed a t ha n i t a r iffm essig 
for stand ble voksen, va r ha ns tid i 
a vdelingen ute , og da det ikke va r 
noen annen stilling ledig i p apirfa -

brikken, ble det t akk og fa rvel. Et 
Ars tid, inntil fabrikken ig jen Apnet 
sine porter for ha m , tok han diverse 
jobber som b0d seg. Men s A b le det 
bruk for diskruller e, og dermed var 
fa st a nsettelse s ikret. 

Da bedriften slo inn pa foredling s
linj en og a nsk affet m a skiner for a s
fa ltering og krepping, ble Guldberg 
overfort til den nye a vdeling, og 
kj0rte disse to maskiner vekselvis, 
inntil ha n i 1934 ble for er p A den ny
installerte a nilintrylckma skin. Da 
m a n sA i 1940 m Atte avfinne seg m ed 
A f a va r ene emba llert i papir uten 
illustra sjoner, m ens produksjonen av 
krepp til g jengjeld tok seg opp, kom 
Guldber g tilba k e til sin kreppma skin, 
som bl e ha ns fa ste arbeidsplass i 
a r ene som fulgt e. Dette bytte var 
ha m ikke imot. I og fo r seg var vel 
trykkingen like bra som lc rcppfram
stillingen, og Guldber g behersket 
begge prosesser like godt. Den gang 
ble det imidlertid ikke som na an
vendt ferdige fa r gebla ndinger, m en 
betjeningen var selv fa brika nter av 
denne va r e , og oppveiingen a v de til 
dels meget lettvekti ge fargestoffer 
var en noe bla'ndet forn :Jyelse. 
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Guldber g s viktigste hobby h a r vazrt 
idretten, og da srerlig fotba llsporten. 
H a n utvil;:le t seg til en frcnr ag2nde 
back, s ilck er og sto pa foten. Hano 
cminente hcdcs~) il! sattc prikken over 
ien og ska ffet ha m plas::; p i krets- og 
landsdelslag, fo r uten a t ha n ha dde 
sin store a ndel i R.I.L. s man ge l~rets
m c::;ter okap. 

N a r fotba l!scoong;;n va r slutt og 
vinte ren sa ttc inn, var Guldbcr g A 
finne i hoppba kken , hvor ha ns spen
st ighet og gcde kroppsbeherskelse 
f0rte ha m la ng t f r e m i r ekkcne, og 
bl. a . innbragt e ha m 2. prcmie i GrA
k a llr ennet . 

Vcd siden a v idrettcn va r dct turer 
i ::;ko8" og m a rk m ed b0r se og huncl 
wm sto p il. proc;r~mmet , og mangen 
lla r esteik har ha vnct i g r y ta som et 
ha ndgripelig r csulta t av disse turer. 

I 1964 sa tte Guldberg seg opp h ytte 
ved Oppsjeen i Malvik, hvor ha n stor
trives, og ditt gAr da ogsA turen 
umiddelba rt etter a t den siste a r
beidsdag i fabrikken er a vsluttet. 

Guldber g ble tilde lt Norges Vels 
medalje for la ng og tro tjen este i 1959. 

A.M. 



anheims 
evyer 

GAMLE RE VYVISER 
Vi fortsetter med vare gamle revy

viser. Det er mye a ta av. Det var for 
ek s. en bondreng som opptra dte i en 
av F uskerens revyer i 1930-a ra. Tor
mod Ottesen ga i denne vise en lek
sjon i gj0dse!spredning og skattemoral 
som gjorde stor Jykke. Sa har vi den 
s tore f ullt reffer fra 1935 om kaillan 
fra 1905 som hadde valgt a j ubilere 

Jobben h er 1\t llo'n e saker som ha 
vaska sre, ja san. 

A;; har e i kron om da'n 
og da gi\ r det saktens an, 
1\ re h reng no i fra m i\rran og te langt 

utover kveill'n , 
og mj i\ i skrotten Juyp re oinner feill 'n. 

Ref.: 
Ja, no e lommeboka mi si\ fo ill og r oinn 

og sti'n n 
:j: fot· kronan roille inn :f: 

Og re tar imot og rrekne opp det 
fortaste re vinn , 

og nassidroppan rinn og r inn. 
Siden lrempe re f t·au, de e fin-fin sjau. 
Ni\t• ein bet-re b li litt vant 
kj einnes lokta r eint pikant. 
Og inn im ellom flir e re si\ g lredesti\ran rinn , 
for kronan roille inn og inn. 

Ja, de skj0nne ka n skj e Jikast sj0 l 
om lw lles det e fatt 

ni\r de h0rre re har hatt myitti, myitti 
mer i skatt 

enn den s takka rs fattig bonen som re gi\r 
og knoge t e . 

Dem skatte der dem veit a t pengan e! 

R ef.: 
Og om 10rdagskve ill 'n si\ tar re m ed 

de kronan sam re har 
og tjyvstat·ten re tar te «Sagatum>s basar. 
D er s ka det vrerr a hurra liv, det h0rt re 

av ei taus , 
ni\r'n B t·ynju lf , Kal og 'n 0 s tmo 

s li\r sre la us. 

R ef.: 
Og fra p ianoet skrakle det det en slage r 
fra i 1\r, :f : og l0kkehjulet gi\r :f: 
Og veitongan srell ' n om mer dem pi\ ka k 
og fi\reli\n, og l0kkehjulet gi\r og gi\r. 
Sia skuesprell med bi\de fleitt og sprell , 
siden pr0ves a lt - re frer fra tombola 

te luftgevrer. 
Og si\ kj0pe re mre kaffe og si\ tar re m re 
ei 1\r - for l ykkehjulet gi\r og gi\r. 
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m ed en vise, ogsa pa F uskerens scene. 
Endelig skal vi denne gan g ta med en 
vise fra strak s etter sist e verdens
k rig. «Popul rere klrer» ble visen k a lt. 
Det ble nemlig solgt en del effekter, 
militrere sadann e - som var m eget 
etterspurt. I va re dager kaller vi den 
slags transaksjoner for loppem arked. 
Men vi har fatt sa mange n ye ord a 
uttrykke oss pa i dag, sa det sk al vi 
ik ke kom me n rermere inn pa. Vi Jar 
heller visetek sten fortelle h va som 
rorte seg i nordm enns tank er i disse 
f jerne ar. 



u 

J(AILJ~AN F UA 1905 

H er sj e r di ka illan fra 19 og frem , 
kneskj relv i boksa d e t fann s itj hos drem. 
Aua n va kulroinn og nassin va bl :l. 
t :l. :l. Iegge p:l. g ren sa :l. passe p :l.. 

R ef.· 
Men kom ig jen sa vi a ille den tia, 
e sica b rette rde g i a , kom igj en ! 
Akta j r , pojker , bruk vett og fors ta nd en , 
vre r s nild mot hve ra nd en 
va 1· sva r t vi fikk . 

U g ift va •· P e lle og ug ift var vi, 
s vens ke fli ckor e in kve ld vi fiklc i. 
K •·igen vi g l0mte , vi tenkte kun p:l.: 
I-Ivorda n s kat jeg min fl icka f:l. ? 

R ef. : 

Gift b le P e ll e og g ifte ble vi. 
b le i e i s ju tusan s:l. herlig e i tid. 
Arvinger f iklc vi bilde fi•·e og f em , -
s torken den tia va r m ere einn s lem. 

R ef. : 

N o ha 1· vi kriget i tredve :l. r , 
J oseffa e robre t ha r sna rt hve•·t I1 il r. 
Men filr re hrelsa ska a jaggu fil 
nasjo na lfargan g:l.d e g ul og bl:l.. 

R ef.: 
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M kj rern i fra dein nye sj appa 
«Popul rere IGren> . 

Ja, bftde du og re og ha l ve Nor ge 
ha 1~ vrert der. 

J a, pri sa n d rern er rirneli g og snittet 
popu l rert 

sre 1~ damen e vii rninnes h vem i moten har 
r·egj ert. 

J a, d et var Iiebling Fr i tz og Ii ebling Fr·an z 
og g rosse sjarmis Hans. 

Vi sla fa pft en frakke under nazimft nen s 
g lans. 

Og nft skal d u bli ti l buk sebj 0rn 
t il duttebassen min , 

i u ni fo rma sk a l han lig ne pappan sin. 

Her· und er Fritz sin f r·akk re har 
ein pl'ima anorakk. 

D en b rukte Han s ved Len ingrad 
da sovj ettrekken stakk. 

D er satt da Hans og banka r·ust 
pft ring en utav j ern. 

Til L eningmd, sa Hans, i ch w ill 
so gern - so gern. 

M en d et ble don nerwelter chaisse ulav 
h eile g r eia der, 

for russern hadde fl y av trre og hyssing 
i gevrer. 

Og sft trakl' vi oss da sakte utav 
f r akk og anor·akk, 

og ved festni ngen i vest v i hold t 
fienden sjakk. 

X 
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Og her re ha r c i bukse i fra T odt 
og den er g ild , 

no mangl e unifor·ma kun et kvarter 
spekesild . 

Og her· er matroskTaven som hain 
R aeder brukt dengang 

han sykla rundt og insp iser te fl iiten 
dagen lan g. 

J a, den gang «l<~r0 ya» var et slagskip 
og kvrer· j rektlyr· admira l. 

D engang Vrer·estranda var en stor·tysk 
ubiitfi!ial. 

J a , dengang «Tirpitz» utfor berget Iii, 
cla l ukta det av krutt. 

D engang 1-Iitler·-j ugen d br·0 lte «Gegen 
Engelancl - k aputt !» 

Og her· er st0v lan som h an Goring 
b r·ukt t e utpiisk o, 

Og disse brukte Hess niir han i f l y 
t il Eng land dro. 

Og her er clem som Paulus br·ukt ved 
Stalingrad , engan g. 

Og d i sse b rukte Hit l er cla han Eva tok 
p ii f ang . 

M en n il. sk a l vi flikke pii dem, sette 
skaute her og cl er , 

vi ska atter p r""0Ve fA drem t e A 
dem okmtisk vrer· . 

Tr·ygve Lie hain si r, v i bruke m il. en ek stra 
prima !rest 

h v i s at det ska gil. i g j renge mellom 
0st og vest. 



Dette bilde er fra 1919 og er tatt i 
forbindel se med muring av en smelte
ovn i gamle sodahuset. Vi har fatt 
la ne bildet av fru Ruth Carlson, 
Sveiservegen 6. Hun har fatt det av 
sin fa r , Nils H agen , som den gan g 
var i lrer e hos murmest er Christensen 
i Trondheim. Hagen reiste til Ame
rika i 1923 og va r 80 ar 21. mars i ar 
og er i beste velgaende. H agen sitter 
til venstre i a nnen rekke m ed six
pencelue (X). I f0rste rekke midt pa 
bildet sitter Konra d Brurak (X) . Han 
var i ma nge a r murer pa R anheim. 
H a n har en star familie etter seg, og 

hans barn, barnebarn og oldebarn a r
beider fremde les i fabrikken . 

Disse to er faktisk de eneste vi har 
klart a oppspore navnene pa, men 
k a nskje det er noen eldre pa Ran
heim som kj enner noen av de a ndre? 

Fru Carlson reiser til Amerika -
n rermere best emt Oreville i California 
27. juni for a bes0ke sin gamle far, 
og da far nok Nils Hagen h0re mye 
nytt fra R a nheim og sin slekt i 
Tr0ndelag. 
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Vi 0nsker fru Carlson en fin og 
lykkelig t ur til sin gamle far. 

TB 



F0r ste 1·ek k e fra venstTe : B aTbTo L cn·sen , K a1·i n Bonde, May I ren B uan, Nina 
T Tost e?·ud. Ma1·i.t Risan ble i kke m ed 11a bi lclet . 
BaJc: P eT e>istei n Saksv i k , B .i0Tn B .i0Tvik , E iTik Svendsen, ! v aT B oncle, H asse 
Foss bach, e> yv ind H ansen og H elg e H 0y ba lcken. 

Det var engang . Huff , dette lyder 
som et eventyr. Men Ia ga med det. 
Det va r en gang a t R anheim Idret t s
lag her jet som ba re det nar det gjaldt 
st afettl0p . Sa ble det en t id hvor 
laget ik k e herjet i det hele tatt -
i hvert fa ll ikke i st afettl0p . 

Men den som h a r fu lgt med !itt i 
de sen ere ar, ha r sikkert lagt merke 
t il a t unge gutter, ja , jenter ogsa, har 
fig urert oppe pa resulta tlistene i !0p , 
g utter og jenter fra R a nheim Idrett s
lag. I Ola vstafeten 20. m a i i a r pre
sterte juniorlaget fra R anheim a bl i 
nr. 2, ba re 3 sekunder etter vinneren . 
Vi presenter er dette laget her . 

E 
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- Olsen har vcet·t heT i kveld . J eg 
skttlle hilse. 



Jfra be gabe gntn[e bage- i arb-eib og fest 

F'Ta v enstTe : ATnold Johansen, Nils HoTigmo, Attdun HaTbeTg, GeoTg Kmttsen , 
AndeTs Svendsen , K Tistian Svendsen, Ma?·tin Stamnes, 

J ohan Skje1·v old og John 0ian.- Ca. ciT 191 2. 

F'Ta venstTe : A. Ellefsen, R efsas, LundbeTg, H. Wahlb eTg , 0 . Wahlbm·g, With, 
Juel , A. E v j en, LunclgTen , Holt, KaTlsen og Engstunn . - Ca. aT 191 2. 
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MILJ0VERN 

Sist, m en ikke minst viktig, haT vi r-askv ogna 
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